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§ 50 

Flemingsberg 2050 - förnyat utvecklingsprogram för den 
regionala stadskärnan Flemingsberg (KS/2018:22) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige antar Flemingsberg 2050, Utvecklingsprogram för 

den regionala stadskärnan Flemingsberg. 
 
2. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att tillsammans med 

Stockholms läns landsting och Huddinge kommun sammanställa en årlig 
handlingsplan.  

 
Sammanfattning 

Stockholms läns landsting, Huddinge kommun och Botkyrka kommun fat-
tade under år 2007 beslut om ett gemensamt utvecklingsprogram för den 
regionala stadskärnan Flemingsberg. 
 
Den regionala stadskärnan Flemingsberg är nu ett av regionens största och 
viktigaste utvecklingsområden med mycket stark tillväxt och stor potential. 
Flemingsberg är ett centrum för sjukvård, högre utbildning, världsledande 
forskning, rättsväsende och resande i södra Stockholm. Här finns viktiga 
samhällsfunktioner för invånare i ett mycket stort omland. Genom att fort-
sätta utvecklingen med Flemingsberg som en motor för kunskapsintensivt 
näringsliv och ett centrum för högre utbildning i södra Stockholm finns för-
utsättningar för en långsiktigt hållbar utveckling i hela Stockholmsregionen.  
 
Utvecklingen i Flemingsberg innebär att gamla idéer snart är överspelade 
och ett förnyat utvecklingsprogram finns nu framme. Inriktningen är att den 
regionala stadskärnan Flemingsberg 2050 ska innehålla ett levande stads-
centrum, vara ett självklart etableringsval, utgöra en öppen universitetsstad, 
ha en eftertraktad livsmiljö och vara ett hållbart samhälle. 
 
Syftet är att ge tydliga gemensamma planeringsförutsättningar för lands-
tinget och de två kommunerna. Utvecklingsprogrammet ska ge en vision av 
den regionala stadskärnan Flemingsberg år 2050 och hur vägen dit ser ut. En 
utveckling som kommer genomföras av ett stort antal aktörer.  
 
Klimat- och planeringsberedningen har behandlat ärendet 2018-02-14, §1. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
01-22.  
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§ 51 

Hallunda - godkännande att påbörja projektering av ny 
grundskola (KS/2018:112) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  
 
1. En ny grundskola i Hallunda ska byggas på Brunnaskolans nuvarande 

tomt.  
 

2. Investeringsbeloppet tidigareläggs till 10 000 000 kronor för år 2018 och 
226 200 000 kronor för år 2019.  

 
Sammanfattning  

Utbildningsförvaltningen föreslår att en ny skola i Hallunda byggs (enligt 
tidigare beslut i utbildningsnämnden, UN § 71 2016-09-06), på nuvarande 
Brunnaskolans tomt. Skolan kommer att vara en högstadieskola årskurs 7–9 
för 590 elever inom grundskola och grundsärskola.  
 
Ambitionen är att skolan ska kunna byggas genom industriell byggprocess, 
det vill säga industriellt modulbyggd skola. För att komma igång med pro-
jekteringen är det nödvändigt att investeringsmedel tidigareläggs, 10 000 
000 kronor för år 2018 och 226 200 000 kronor år 2019. 
 
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet 2018-02-06, § 4. 
 
Utbildningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-01-25. 
 
Yrkanden 

Emanuel Ksiazkiewicz (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
 
Särskilt yttrande 

Lars Johansson (L) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
 
 
  
 



 

 

 

 

         SÄRSKILT YTTRANDE  

        2018‐03‐05 

 

Ärende 51: Hallunda – godkännande att påbörja projektering av ny 

grundskola 

Liberalerna ställer sig bakom ordförandeförslaget men byggandet av denna nya skola reser 

ändå några frågetecken. Skolan är planerad att ha sju paralleller i varje årskurs 7‐9. Det är 

väldigt mycket och kan påverka arbetsmiljön för såväl lärare som elever. Denna del bör följas 

upp när skolan är färdig. 

Det andra frågetecknet är hur vi bygger våra skolor och hur det skiftar över tid. För bara 

några år sedan var trenden att skolorna i kommunen skulle vara F‐9 skolor. Skolor byggs om 

för stora pengar för detta ändamål t ex Hammerstaskolan. Nu ska den nya skolan endast 

omfatta högstadiet med årskurs 7‐9. Vi anser att kommunen bör bestämma vilken modell 

som ska gälla och sedan hålla fast vi den långsiktigt. 

 

Lars Johansson (L) 
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§ 52 
Avslut av detaljplaneuppdrag Skårdal (KS/2018:111) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige beslutar att avsluta planuppdraget för Skårdal. 

 
2. Kommunfullmäktige beslutar att godkänna bifogad slutrapport för  

exploateringsprojekt 9132 Skårdal. 
 
Sammanfattning 

I mars 2011 beslutade kommunstyrelsen att gatukostnadsutredningen för 
Skårdal skulle ställas ut med detaljplanen. Samhällsbyggnadsnämnden god-
kände detaljplanen för Skårdal under 2013.  Kommunstyrelsen beslutade 
under 2014 att avvakta med godkännande av detaljplan och gatukostnadsut-
redning tills utfallet av en nationell lagrådsremiss klargjordes. Den nation-
ella lagrådsremissen resulterade inte i några lagförändringar som berörde 
gatukostnadsersättningar. Arbetet med riktlinjerna avslutades då behovet av 
riktlinjerna var begränsat till Skårdal inom en överskådlig framtid. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 2016-06-07 att ge samhällsbyggnads-
nämnden i uppdrag att undersöka förutsättningarna för enskilt huvudmanna-
skap för allmänna platser i Skårdal. I ett inledande skede av undersökningen 
av enskilt huvudmannaskap gjorde kommunen bedömningen att en sådan 
lösning vore juridiskt gångbar. Förutsättningarna förändrades dock när ett 
nytt prejudicerande rättsfall tillkom i januari 2017. Rättsfallet rörde området 
Midsjö i Norrtälje. Mot bakgrund av rättsfallet bedömer samhällsbyggnads-
förvaltningen att det inte är juridiskt möjligt att gå vidare med enskilt  
huvudmannaskap. 
 
Den i nuläget viktigaste frågan för området handlar om vatten- och avlopps-
situationen. Avloppshanteringen i området har en negativ påverkan på den 
redan hårt belastade sjön Aspen. Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår 
därför att kommunen bygger ut vatten och avlopp i området med ett så kallat 
”LTA-system”. Ett nytt vatten- och avloppssystem skulle lösa miljöproble-
men i området samtidigt som vägnätet får en standardhöjning i samband 
med att ledningsarbetena färdigställs. 
 
Tekniska nämnden avser att fatta beslut om utökat verksamhetsområde för 
VA i Skårdal under början av 2018. Tidplanen för utbyggnaden är ännu inte 
fastställd. Eftersom utbyggnaden av VA i Skårdal inte kräver en ny detalj-
plan föreslår samhällsbyggnadsförvaltningen att detaljplanearbetet för  
Skårdal avslutas. 
 
Även om området inte detaljplaneras kan fastighetsägarna ansöka om av-
styckningar och bygglov för ny bebyggelse, men ansökningarna prövas  
individuellt mot översiktsplanen istället för en ny detaljplan. 
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Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2018-02-13, § 72. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
12-13. 
 
Särskilt yttrande 

Stina Lundgren (M) och Yngve R K Jönsson (M) lämnar ett särskilt  
yttrande, bilaga. 
 
 
 
 
 
 



 
Sid 1 (1) 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

2018-03-05 
 
Ärende 52 Avslut av detaljplaneuppdrag Skårdal (KS/2018:111) 

 
Moderaterna kan konstatera att en lång lokalpolitisk följetång nu äntligen har fått sitt 
slut. Det är bra att VA-problematiken ser ut att kunna få sin lösning, att möjligheten att 
stycka av enskilda tomter kvarstår samt att vägnätet blir upprustat. 
 
Givet rättsläget kring enskilt huvudmannaskap är det nu rimligt att de enskilda 
fastighetsägarna enbart debiteras anslutningsavgift enligt ordinarie VA-taxa. Det är bra 
att vägnätet efter upprustningen kvarstår under kommunalt huvudmannaskap, särskilt då 
detta innebär en lägre ekonomisk påfrestning för fastighetsägarna i området. 
 
Det vore vidare positivt om området Skårdal förtätas med ytterligare ett antal villor i 
sjönära lägen, dels genom privata avstyckningar, dels på den av kommunen förvärvade 
tomtmarken. 
 
Stina Lundgren (M) Yngve RK Jönsson (M) 
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§ 53 

Avslut av detaljplaneuppdrag för område vid Hammersta-
vägen (KS/2018:92) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige avslutar uppdraget att ta fram detaljplan för 

Hammersta (52-79). 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 2011-06-07 att ge samhällsbyggnadsnämnden i 
uppdrag att ta fram en ny detaljplan för området kring förlängningen av 
Hammerstavägen och Hallundavägen på Eriksbergsåsen.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade om planuppdrag 2011-08-30, § 193. 
Detaljplanens syfte var att pröva möjligheten att tillskapa enskilda tomter  
(5-10 stycken) för villabebyggelse samtidigt som områdets karaktär och  
kulturvärden skulle behållas. Marken som ägs av kommunen är inte plan-
lagd sedan tidigare. Planuppdraget har under flera år avvaktat slutförandet 
av arbetet med närliggande Norsborgsdepån. Under planprocessen har  
utredningarna visat att planområdet inte är lämpligt att planlägga för den  
föreslagna villabebyggelsen med hänsyn till främst buller, naturvärden samt 
förekomst av fornlämningar. Utöver det kommer utbyggnaden av gator,  
vatten och avlopp inte att kunna bäras ekonomiskt av projektet. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2018-01-23, § 32. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
01-15. 
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§ 54 

Avslut av detaljplaneuppdrag för Villor på vatten i Fittja 
(KS/2018:90) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige avslutar uppdraget att ta fram detaljplan för Villor 

på vatten i Fittja (56-51).  
 
Sammanfattning 

Planområdet är beläget vid udden vid Fittja, strax söder om Botkyrkaleden 
och tunnelbanans bro över vattnet och är i dag planlagt. Huvuddelen av det 
berörda området betecknas i de gällande planerna som park (allmän plats-
mark). Genomförandetiderna för planerna har gått ut.  
 
Kommunen har tagit fram ett detaljplaneprogram för Fittja där man tittade 
på möjligheten att etablera villor på vatten i Fittja. Kommunfullmäktige  
beslutade 2012-06-14 (KS/2007:1) att godkänna detaljplaneprogrammet 
”Framtid Fittja” och gav samtidigt samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
ta fram en detaljplan för villor på vatten. Beslut togs 2012-10-23, § 238. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2017-10-17, § 331. 
Kommunfullmäktige beslutade 2017-11-23 § 224 att godkänna slutrapport 
för exploateringsprojekt Villor på vatten i Fittja och att avsluta exploate-
ringsprojektet. Eftersom det inte längre finns något exploateringsprojekt fö-
reslås att även uppdraget att ta fram en detaljplan avslutas. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2018-01-23, § 31. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
01-15. 
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§ 55  

Ramavtal och plankostnadsavtal avseende detaljplan för 
Hallunda gård och budget för exploateringsprojekt 
(KS/2018:113) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige godkänner bilagt ramavtal med Titania Bygg & 

VVS AB avseende ny detaljplan inom fastigheterna Hallunda 4:20 och 
del av Hallunda 4:34 och Odalåkern 1. 

 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2016-08-23, § 258, om planuppdrag 
för Hallunda 4:20 och del av Hallunda 4:34 (Dnr sbf/2016:182).  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har upprättat förslag till ramavtal samt 
plankostnadsavtal med Titania Bygg & VVS AB (Titania) avseende ny  
detaljplan för fastigheterna Hallunda 4:20 samt del av Hallunda 4:34 och 
Odalåkern 1. I projektet ingår förutom bostäder även ombyggnad av Tomt-
bergavägen till en stadsmässig gata samt kommunala verksamheter såsom 
förskola och äldreboende.  
 
Ramavtalet innebär att samtliga kostnader för och i samband med fram-
tagande av detaljplanen bärs av Titania. Mark- och exploateringsenheten 
behöver en utjämningsbudget för projektet på 700 000 kronor för eventuella 
behov av utredningar eller arbeten som berör de kommunala verksam-
heterna i detaljplanen samt för att täcka VA-kollektivets medverkan i plane-
ringsskedet. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2018-02-13, § 73. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
01-22. 
 
Yrkanden 

Yngve R K Jönsson (M) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
 
Särskilt yttrande 

Rober Steffens (C) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
Stina Lundgren (M) och Yngve R K Jönsson (M) lämnar ett särskilt 
yttrande, bilaga. 
 
Protokollsanteckning 

Lars Johansson (L) anför till protokollet att han vid yrkanderätt hade yrkat 
bifall till ordförandeförslaget. 
 



Yttrande 
Kommunstyrelsen 

 

 
 

 
 

 

 

 

§055 

Ramavtal och plankostnadsavtal avseende 

detaljplan för Hallunda gård och budget för 

exploateringsprojekt (KS/2018:113) 

 

 

Centerpartiet välkomnar denna bostadsbebyggelse och se väldigt positivt 

på att detta område utvecklas.  

Dock så ser vi ett stort värde av kulturmiljön runt Hallunda gård. Vi 

hoppas att man tar denna kulturmiljö i beaktande nu när man bygger. Vi 

tycker också att man bör titta på om det är möjligt att bygga i en mer 

klassisk stil mer lik den som Hallunda gård är byggd i. Att bygga i en mer 

klassisk stil gör redan i många europeiska länder. Det är ett bra sätt att 

knyta an till historien och få öka det estetiska värdet. Vi tror också att 

detta skulle göra just att kulturmiljön kan tas i beaktande samtidigt som 

man kan planera för en ambitiös exploatering.  

 

 

 

 

 

Robert Steffens (C) 



 
Sid 1 (1) 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

2018-03-05 
 
Ärende 55 Hallunda gård – ramavtal (KS/2018:113) 

 
Bostadsbristen är fortsatt stor i Botkyrka och i hela Stockholmsområdet. Många tvingas 
stå i årslånga köer för att överhuvudtaget få en hyresbostad, oavsett läge. Botkyrka 
kommun har också konsekvent, sedan 1995, haft en negativ skattekraftsutveckling 
vilket även påverkar den kommunala ekonomin negativt. Skall denna trend brytas 
behöver Botkyrka fler skattebetalare som väljer att flytta till Botkyrka. 
 
Området runt Hallunda gård anser vi är ett utomordentligt bra läge att bygga nya, 
attraktiva bostäder. Vi moderater vill, i första hand, att vi strävar mot att förtäta i 
områden där det redan finns bebyggelse (plus vägnät, VA-ledningar och stadsnät) och 
med närhet till kommunikationer som bussar och tunnelbana. Vi ser förstås även 
positivt på att denna exploatering är i ett läge som är sjönära eller med sjöutsikt. 
 
Det är dock av stor vikt att erforderlig hänsyn tas till de vackra, kulturhistoriska 
miljöerna, gällande utformning av området, men även gällande exempelvis kulörval och 
val av fasadmaterial. De närboendes synpunkter och farhågor behöver tas hand om och i 
möjligaste mån tas hänsyn till. 
 
Vi är vidare övertygade om att en mix av ägande- och upplåtelseformer i samma 
kommundel är det som bidrar mest positivt till den socioekonomiska utvecklingen, 
precis som det är värdefullt för enskilda medborgare som, i samma kommundel, kan 
göra en bostadskarriär. Man kan då exempelvis som ung gå från hyresrätt till bostadsrätt 
eller äganderätt, men även en äldre medborgare kan t.ex. enklare sälja sitt ägda boende 
och istället hyra en lägenhet. 
 
Stina Lundgren (M) Yngve RK Jönsson (M) 
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§ 56 

Kommunstyrelsens årsredovisning 2017 (KS/2017:728) 

 
Beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner kommunstyrelsens årsredovisning 2017. 
  
Sammanfattning 

Nedan presenteras en sammanfattning av kommunstyrelsens årsredovisning 
2017. 
 
Verksamhetsuppföljning 
Kommunstyrelsen har tio nämndmål kopplade till kommunfullmäktiges 
mål. Bedömningen av måluppfyllelsen för 2017 är att den är god för två 
nämndmål och godtagbar för åtta nämndmål. 
 
Betydelsefulla händelser 
Digitaliseringsarbetet har fått en högre prioritet under året. Bland annat har 
kommunledningsförvaltningen utvecklat tjänsten som kommunikationschef 
till en tjänst som kommunikations- och digitaliseringschef. Arbetet med att 
utveckla en digitaliseringsfond växte också fram under året med avsikt att få 
större kraft i utvecklingsarbetet 2018. 
 
Under 2017 har förvaltningen arbetat med breddad kompetensförsörjning 
som stärker för framtida bemanning av bristyrken. Nu finns också en ny  
beredningsprocess för analys och budgetering för kompetensförsörjningen. 
 
En handlingsplan är framtagen för arbetet med arbetsgivarvarumärket. Ett 
rehabiliteringssystem infördes under året. Syftet med systemet är att ge  
tidiga signaler om hur verksamheterna mår och stödja cheferna till att få  
godare kvalitet och bättre arbetsmiljö i sina verksamheter.  
 
Kommunfullmäktiges övergripande målområden har anpassats till medbor-
garprocesserna och effektiv organisation. Den politiska styrningen uttrycks 
genom utvecklingsmål och målsatta mått. Styrsystemet med sin struktur ut-
går ifrån att knyta ihop politisk styrning med processtyrning. Framtagande 
av rutiner och strukturer har påbörjats och kommer fortsätta att utvecklas 
och förverkligas under de kommande åren. Processorienteringsarbetet har 
avslutats som projekt och läggs ut i linjen. 
 
Inom områdesutvecklingen har flera dialoginsatser genomförts. I Alby har 
ett ungdomsråd startat med hjälp av unga vuxna som själva ingick i ung-
domsrådet för tio år sedan. I Tullinge har under sommaren en omfattande 
dialog skett om utvecklingen av Tullinge centrum. Det första utvecklings-
programmet för Hallunda-Norsborg är framtaget och beslutades av kom-
munfullmäktige i januari 2018. Utvecklingsprogrammet blir ett strategiskt 
steg för utveckling av stadsdelen. Strukturplan för Storvreten antogs av 
kommunfullmäktige hösten 2017. Det ger inriktning för en fortsatt fysisk 
stadsbyggnad. 
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Projekt för att stödja och samordna verksamhetens förberedelser inför nya 
dataskyddsförordningen har pågått under 2017. Det bidrar i förlängningen 
till en mer rättssäker organisation och säkrare hantering av personuppgifter. 
 
Ekonomisk uppföljning 
Kommunstyrelsen redovisar i slutet av året ett överskott mot budget med 4,3 
miljoner kronor (mnkr). Samtliga utgiftsområden inom kommunstyrelsen 
redovisar överskott. Kommunstyrelsens överskott beror bland annat på 
högre intäkter än budgeterat och på vakanser som resulterat i lägre perso-
nalkostnader än budgeterat. Grundorsaken till överskottet är att kommun-
ledningsförvaltningen under året bedömde att införandet av ett nytt besluts-
stödsystem och en ny bankleverantör skulle överskrida budget med nästan 2 
mnkr. Med anledning av detta inleddes ett effektiviseringsarbete under året 
som gjorde att återhållsamheten blev något strängare än förväntat.  
 
Utredning av nämndorganisation (UNO) inför mandatperiod 2019–2022 på-
går (KS 2017-06-07 § 143). Kommunledningsförvaltningen tilldelades 
600 000 kronor för genomförande av utredningen. Kostnader för den del av 
uppdraget som utförs av ett externt företag uppkommer först år 2018. Inom 
översynen görs även utvärdering av ny organisation av kommunledning som 
infördes 2016-01-01, i enlighet med kommunfullmäktiges beslut 2015-11-
26 § 169. En beredningsgrupp arbetar med översynen som leds av en poli-
tiskt tillsatt styrgrupp. Översynen färdigställs under våren 2018 för beslut av 
kommunfullmäktige senast juni månad.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2017-05-02 § 114 att avsätta 1 mnkr för trygg-
hetsbefrämjande åtgärder i respektive geografiskt område i kommunen. Av 
dessa omfördes 120 tkr till tekniska nämnden och 105 tkr till samhällsbygg-
nadsnämnden. De planerade insatserna som legat under kommunstyrelsens 
ansvar har gått enligt plan och projektet trygghetsmiljonen redovisar en 
ekonomi i balans år 2017. 
 

Kommunstyrelsen  

(nettokostnad, tkr) 

Bokslut 
2016 

Budget 
2017 

Bokslut 
2017 

Avvikelse 
2017 

Budget 2017 med 
tillägg/reducering 

Avvikelse 
2017 

Politisk verksamhet -24 872 -26 057 -25 525 532 -26 272 747 

Kommunledningsför-
valtningen 

-153 860 -157 
279 

-154 701 2 579 -157 880 3 180 

Avgifter, bidrag och 
ersättningar 

-103 212 -105 
553 

-105 212 341 -105 543 331 

TOTALT -281 944 -288 
889 

-285 438 3 451 -289 695 4 257 

Inklusive interna intäkter och kostnader för IT-verksamhet 
 
Nettoinvesteringarna uppgår vid årets slut till 6,2 mnkr och understiger bud-
get med 6,5 mnkr. Underutnyttjandet beror på förskjutning i tidplan för de 
fleråriga investeringsprojekten samt på minskade investeringsbehov för IT-
investeringar till följd av ökad användning av molntjänster. 
 
 

 

 

 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 11[44] 
Kommunstyrelsen 

 2018-03-05   

 

Fleråriga investeringsprojekt Totalbudget Årsbudget Utfall 2017 Avvikelse 

Nytt personalsystem -5 080 -1 100 -411                    689 

Dokument – och ärendehanterings-
sys. 

-9 500 -1 016 -157                    859 

Summa -14 580 -2 116 -568 1 548 

 

Årliga investeringsprojekt Årsbudget Utfall 2017 Avvikelse 

Medborgarkontoren -1 381 -2 159 -778 

IT-investeringar -6 000 -833 5 167 

Inventarier klf -300 0 300 

Ombyggnation HR pl 10 -300 -206 94 

Modul för upphandling -100 0 100 

IT reinvesteringar -2 500 -2 411 89 

Summa -10 581 -5 609 4 972 

 
Personalredovisning 
Personalomsättningen på förvaltningen har ökat under det senaste året när 
man räknar antal som slutat på förvaltningen, vilket under 2017 var 36 
stycken som motsvarar en omsättning på 19 procent. De flesta som slutat 
har gjort det för att de arbetat länge i kommunen och blivit erbjudna upp-
drag hos andra arbetsgivare. Några avdelningar har haft utmaningar i att be-
hålla personal på grund av arbetsmiljöproblem. 
 
Sjukfrånvaron har sjunkit med drygt två procentenheter till 5,2 procent där 
cheferna aktivt arbetat proaktivt vid korttidsfrånvaro. 
 
I årets medarbetarundersökning backade förvaltningen med avseende på 
både medarbetarindex och ledarindex. 
 
Slutkommentar 
Ytterligare detaljer om året som gått finns i kommunstyrelsens årsredovis-
ning 2017. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
02-08. 
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§ 57 

Svar på motion - Vård- och omsorgsboende med profilering 
(M) (KS/2017:190) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för egna yrkanden. 
 
Ärendet 

Kia Hjelte (M), Carl Baker (M) och Jimmy Baker (M) har vid kommun-
fullmäktiges sammanträde 2017-03-30, § 61, lämnat motionen: Vård- och 
omsorgsboenden med profilering. I motionen beskrivs att det under lång tid 
saknats platser på vård- och omsorgsboenden i Botkyrka kommun, vilket 
har lett till att personer dels bott på externa boenden i kommunen (privata), 
dels bott i grannkommunen eller i andra kommuner längre bort. I vissa fall 
har detta varit bra eftersom dessa boenden har haft en särskild profil som 
passat den boende. Dock har det ofta bara handlat om platsbrist och att 
slippa betala viten för fördröjningar efter positiva biståndsbeslut, anför mot-
ionärerna.  
 
Dock är det positivt att Botkyrka kommun beställt ett antal nya vård- och 
omsorgsboenden, vilka ska stå klara under kommande år. I och med detta 
beslut skulle några av dessa boenden kunna bli s.k. ”profilboenden”.  
Motionärerna föreslår därmed att kommunfullmäktige beslutar att ge vård- 
och omsorgsnämnden i uppdrag att undersöka möjligheten till profilboende i 
Botkyrka kommun inom vård- och omsorgsboende. 
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2017-06-21, § 47. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
05-15. 
 
Motivering 

Utgångspunkten är att alla medborgare ska känna sig hemma och trygga när 
man bor på ett vård- och omsorgsboende. Oavsett vem man är så ska verk-
samheten planera för att möta alla individer och deras behov. I sin genomfö-
randeplan kan de äldre tillsammans med verksamheten beskriva sin omsorgs 
upplägg och innehåll. Verksamheten och aktiviteterna som erbjuds ska  
bestämmas tillsammans med de äldre och utifrån deras önskemål. Vård- och 
omsorgsboende ska formas utifrån de medborgare som bor där just nu. På 
flera vård- och omsorgsboenden har det pågått arbete för att utveckla bo-
enderåden och förbättra kommunikationsvägar för till exempel personer 
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med demenssjukdomar, för att öka de äldres delaktighet och självbestäm-
mande.   
 
På kommunens vård- och omsorgsboenden arbetar en stor andel flerspråkig 
personal, vilket ger möjlighet för de boende att uttrycka sig via sitt moders-
mål.  Om det är så att någon medborgare önskar att få bo på ett profilerat 
vård- och omsorgsboende utifrån till exempel språk eller sin kulturella kon-
text så kan förvaltningen tillgodose det genom köp av platser på sådana bo-
enden.  
 
I Botkyrka finns avdelningar på olika vård- och omsorgsboenden som har 
finska som språklig inriktning, eftersom kommunen är ett förvaltningsom-
råde för finska språket. Stundtals har det varit svårt att belägga de platserna 
då de varit låsta till en specifik målgrupp.  Riksten plaza har profil odling 
och trädgård, men det är inte så många av de äldre som bor där som aktivt 
har önskat sig det boendet på grund av profilen. Närheten till den kommun-
del man bodde i tidigare är en viktigare faktor. Det är därför vi systematiskt 
arbetat för att det ska finnas minst ett vård- och omsorgsboende i varje 
kommundel. Det finns också ”husdjursprofil” på ett av kommunens boenden 
där de äldre har möjlighet att ta med sig sina husdjur.  
 
Trots att det finns några olika profiler på vård- och omsorgsboenden i Bot-
kyrka delar vi förvaltningens bedömning att det i nuläget inte finns behov av 
ytterligare profilboenden. Profilboenden, speciellt vad gäller språkliginrikt-
ning, är mer svåra att belägga eftersom de vänder sig till en specifik mål-
grupp och platser kan stå tomma samtidigt som man riskerar att tvingas 
köpa externa platser. 
 
Yrkanden 

Stina Lundgren (M) yrkar bifall till motionen. 
Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till motionen. 
Östen Granberg (SD) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
Inger Ros (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
 
Propositionsordning 

Kommunstyrelsens ordförande ställer Stina Lundgrens (M) och Stefan  
Daynes (KD) bifallsyrkande mot ordförandeförslaget och finner att  
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
  
Särskilt yttrande 

Robert Steffens (C) och Lars Johansson (L) lämnar ett gemensamt särskilt 
yttrande, bilaga. 
 
Protokollsanteckning 

Tuva Lund (S) anför att hon vid yrkanderätt hade yrkat bifall till ordförande-
förslaget. 
 
 
 
 



Yttrande 

Kommunstyrelsen 

 

 

 

   
 

 

 

 

§057 

Svar på motion - Vård- och omsorgsboende med 

profilering (M) (KS/2017:190) 
 

 

Centerpartiet och Liberalerna tycker om idén med att ha vård och 

omsorgsboenden med olika profiler och språk. Det är något som ger ett 

mervärde. Vi vill se en mångfald av olika profileringar på vård och 

omsorgsboendena i kommunen. 

Dock så tror vi att detta genomförs bättre av andra aktörer än 

kommunen. Om Botkyrka skulle införa LOV så skulle vi kunna få till denna 

flora av profiler och språk. Inte bara det, det skulle ge Botkyrkas äldre 

samma möjligheter till valfrihet som yngre medborgare som får välja 

skola och så vidare. 

 

 

 

 

 

 

Robert Steffens (C) 

Lars Johansson (L) 
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§ 58 

Svar på motion - Etablera nytt äldreboende med språkin-
riktning i norra Botkyrka (KD) (KS/2017:687) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för (KD) och (M) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för egna yrkanden. 
 
Ärendet 

Stefan Dayne (KD), Aram El Khoury (KD) och Yusuf Aydin (KD) har vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2017-10-26, § 213, lämnat motionen: 
Etablera nytt äldreboende med språkinriktning i norra Botkyrka. Vård- och 
omsorgsnämnden (VON) har behandlat ärendet 2018-02-20. Motionärerna 
anför dels att många äldre vill bo kvar i sitt hem så länge som möjligt, dels 
att det finns en stor grupp äldre som upplever otrygghet samt ensamhet. 
Därför behöver dessa personer en annan boendeform.  
 
Den äldre befolkningen växer och med en större andel äldre medborgare 
ställs kommunerna inför nya utmaningar för att tillgodose behov av omsorg, 
vård och service. VON köper idag externa placeringar inom äldreomsorgen 
p.g.a. av bristen på antalet platser i egen regi samtidigt som LOV ännu inte 
införts, anför motionärerna. Detta har en direkt påverkan på vård- och om-
sorgsnämndens ekonomi, eftersom kostnaden för en extern placering ofta 
överstiger kostnaden för en intern placering. Merkostnaden för externa pla-
ceringar inom äldreomsorgen prognostiseras till drygt 5,5 miljoner kronor 
per år.  
 
I och med att Botkyrka kommun är en mångkulturell kommun med en stor 
andel äldre med ett annat modersmål än svenska, är behovet av äldreboende 
med särskild språklig och kulturell kompetens hos personalen stort.  
 
Därför föreslår motionärerna att kommunfullmäktige ska ge vård- och om-
sorgsnämnden i uppdrag att utreda möjligheten att etablera ett nytt äldrebo-
ende, s.k. profilboende med språkinriktningen syrianska och turkiska i norra 
Botkyrka. 
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2018-02-20, § 10. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
12-06. 
 
 

 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 15[44] 
Kommunstyrelsen 

 2018-03-05   

 

Motivering: 

Utgångspunkten är att alla medborgare ska känna sig hemma och trygga när 
man bor på ett vård- och omsorgsboende. Oavsett vem man är så ska verk-
samheten planera för att möta alla individer och deras behov. I sin genomfö-
randeplan kan de äldre tillsammans med verksamheten beskriva sin omsorgs 
upplägg och innehåll. Verksamheten och aktiviteterna som erbjuds ska  
bestämmas tillsammans med de äldre och utifrån deras önskemål. Vård- och 
omsorgsboende ska formas utifrån de medborgare som bor där just nu. På 
flera vård- och omsorgsboenden har det pågått arbete för att utveckla bo-
enderåden och förbättra kommunikationsvägar för till exempel personer 
med demenssjukdomar, för att öka de äldres delaktighet och självbestäm-
mande.   
 
På kommunens vård- och omsorgsboenden arbetar en stor andel flerspråkig 
personal, vilket ger möjlighet för de boende att uttrycka sig via sitt moders-
mål.  Om det är så att någon medborgare önskar att få bo på ett profilerat 
vård- och omsorgsboende utifrån till exempel språk eller sin kulturella kon-
text så kan förvaltningen tillgodose det genom köp av platser på sådana bo-
enden.  
 
I Botkyrka finns avdelningar på olika vård- och omsorgsboenden som har 
finska som språklig inriktning, eftersom kommunen är ett förvaltningsom-
råde för finska språket. Stundtals har det varit svårt att belägga de platserna 
då de varit låsta till en specifik målgrupp.  Riksten plaza har profil odling 
och trädgård, men det är inte så många av de äldre som bor där som aktivt 
har önskat sig det boendet på grund av profilen. Närheten till den kommun-
del man bodde i tidigare är en viktigare faktor. Det är därför vi systematiskt 
arbetat för att det ska finnas minst ett vård- och omsorgsboende i varje 
kommundel. Det finns också ”husdjursprofil” på ett av kommunens boenden 
där de äldre har möjlighet att ta med sig sina husdjur.  
 
Trots att det finns några olika profiler på vård- och omsorgsboenden i Bot-
kyrka delar vi förvaltningens bedömning att det i nuläget inte finns behov av 
ytterligare profilboenden. Profilboenden, speciellt vad gäller språkliginrikt-
ning, är mer svåra att belägga eftersom de vänder sig till en specifik mål-
grupp och platser kan stå tomma samtidigt som man riskerar att tvingas 
köpa externa platser. 
 
Yrkanden 

Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till motionen, bilaga. 
Stina Lundgren (M) yrkar bifall till motionen. 
Östen Granberg (SD) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
 
Propositionsordning 

Kommunstyrelsens ordförande ställer Stefan Daynes (KD) och Stina  
Lundgrens (M) bifallsyrkande mot ordförandeförslaget och finner att  
kommunstyrelsens beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
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Särskilt yttrande 

Robert Steffens (C) och Lars Johansson (L) lämnar ett gemensamt särskilt 
yttrande, bilaga. 
 
Protokollsanteckning 

Tuva Lund (S) anför till protokollet att hon vid yrkanderätt hade yrkat bifall 
till ordförandeförslaget. 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 



                  
 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  
                                                                                                                                                                                 
  

Yrkande               Kommunstyrelsen        

 
 
Ärende 58: Svar på motion – Etablera nytt äldreboende med språkinriktning 
i norra Botkyrka (KD) (KS/2017:687) 
 

Alla medborgare ska kunna åldras med värdighet. Det innebär att service, vård och omsorg ska 
vara tillgänglig och ges utifrån en helhetssyn på den enskilde med hänsyn till själsliga, andliga och 
materiella behov. Denna samhälleliga skyldighet innebär att äldreomsorgen måste vara väl 
utbyggd med hemtjänst och hemsjukvård, olika former av dagverksamhet samt ett varierat utbud 
av boendeformer.  
 
Individuella behov ska vara utgångspunkten för service, vård och omsorg och förhållningssättet 
ska genomsyras av respekt för den enskildes integritet och rätt till självbestämmande. Därför 
måste utformningen av det stöd som ges präglas av valfrihet. En stor öppenhet måste finnas för 
olika former av vård och omsorg. Äldreomsorgsverksamheten bör därför bedrivas i både privat 
och offentlig regi. Genom stödinsatser ska det också finnas möjlighet att bo kvar hemma för dem 
som så önskar. Det är viktigt att den ovärderliga resurs som anhöriga oftast utgör förvaltas väl 
genom bemötande och tillgång till råd och stöd. 
 
Motiveringen från majoriteten för att avslå vår motion är att behovet inte finns av ett 
profilboende med språkinriktning och att man riskerar att det resulterar i tomma platser. Vi håller 
inte med om denna bedömning, då en allt växande grupp äldre med behov av speciell inriktning 
av språk och kultur finns i kommunen.  
 
 
 

Mot bakgrund av ovanstående yrkar vi: 
 

att bifalla motionen 
 
 
Tumba 2018-03-05 
 
Stefan Dayne (kd)  



Yttrande 

Kommunstyrelsen 

 

 

 

   
 

 

 

 

§058 

Svar på motion - Etablera nytt äldreboende med 

språkinriktning i norra Botkyrka (KD) 

(KS/2017:687) 
 

 

Centerpartiet och Liberalerna tycker om idén med att ha vård och 

omsorgsboenden med olika profiler och språk. Det är något som ger ett 

mervärde. Vi vill se en mångfald av olika profileringar på vård och 

omsorgsboendena i kommunen. 

Dock så tror vi att detta genomförs bättre av andra aktörer än 

kommunen. Om Botkyrka skulle införa LOV så skulle vi kunna få till denna 

flora av profiler och språk. Inte bara det, det skulle ge Botkyrkas äldre 

samma möjligheter till valfrihet som yngre medborgare som får välja 

skola och så vidare. 

 

 

 

 

 

 

Robert Steffens (C) 

Lars Johansson (L) 
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§ 59  

Svar på motion - Servicehus också i Tullinge och Norra 
Botkyrka (M) (KS/2017:193) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Reservation 

Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.  
 
Ärendet 

Kia Hjelte (M), Carl Baker (M) och Jimmy Baker (M) har vid kommun-
fullmäktiges sammanträde 2017-03-30, § 61, lämnat motionen: Servicehus 
också i Tullinge och Norra Botkyrka. Motionärerna anför att med anledning 
av beslutet att Orren omvandlas till servicehus fastslogs även att servicelä-
genheterna i Akvarellen i Tullinge och i Tre Källor i Hallunda succesivt ska 
avvecklas. Motionärerna tycker det är bra att det blir ett servicehus i Bot-
kyrka, men att det ska finnas fler servicehus i andra kommundelar såsom i 
Tullinge, Vårsta och Norra Botkyrka.  
 
Vidare anför motionärerna att många äldre bor kvar i sina villor med alltmer 
hemtjänst, dock ska vara ett självvalt alternativ. Många äldre skulle vilja ha 
ett ”enklare” boende om det fanns ett sådant, menar motionärerna. Således 
kan Servicehus vara ett sådant alternativ. Därför föreslår motionärerna att 
kommunfullmäktige beslutar att ge vård- och omsorgsnämnden i uppdrag 
att, i samverkan med samhällsbyggnadsnämnden, verka för att det byggs 
och utvecklas servicehus också i Tullinge, i Norra Botkyrka och i Vårsta.  
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2017-06-12, § 46. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
05-03. 
 
Sammanfattning 

Vård- och omsorgsnämnden föreslår att kommunfullmäktige avstyrker  
motionen med hänvisning till att platsantalet på Orren bedöms täcka beho-
vet av boendeplatser på servicehus i kommunen.  
 
Yrkanden 

Stina Lundgren (M) yrkar bifall till motionen  
 
Propositionsordning 

Kommunstyrelsens ordförande ställer Stina Lundgrens (M) bifallsyrkande 
mot ordförandeförslaget och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
med ordförandeförslaget. 
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Protokollsanteckning 

Tuva Lund (S) anför till protokollet att hon vid yrkanderätt hade yrkat bifall 
till ordförandeförslaget.  
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§ 60 

Svar på motion - Utred kommunens hemtjänst (M) 
(KS/2017:307) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Reservation 

Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.  
 
Ärendet 

Kia Hjelte (M) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-05-23,  
§ 119, lämnat motionen: Utred kommunens hemtjänst. Motionären anför att 
totalt 661 person är i behov av hemtjänst. Under flera år har kommunens 
hemtjänst haft dåliga/svaga kvalitetsomdömen från brukare/hemtjänsttagare. 
En intern utredning genomfördes under 2014/2015 i syfte att förstå och be-
döma var bristerna fanns och hur de kunde uppstå.  Trots genomförd utred-
ning visar 2016 års kvalitetsrapport svaga omdömen. Omdömet om hem-
tjänsten (övergripande resultat) per verksamhet i vård- och omsorgsförvalt-
ningens kvalitetsammanställning: 71 procent nöjda eller ganska nöjda hem-
tjänsttagare. Det är en sänkning mot 2015 och 2016 års resultat. Därför före-
slår motionären att kommunfullmäktige ger vård- och omsorgsnämnden i 
uppdrag att låta upphandla en extern konsult som ska undersöka Botkyrka 
kommuns hemtjänst. 
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2017-09-26, § 63. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
08-24. 
 
Motivering 

För den rödgröna kommunledningen är det viktigaste uppdraget för vård- 
och omsorgsnämnden att se till att de äldre är nöjda med sin omsorg i Bot-
kyrka. Även om Botkyrka förbättrat sitt eget resultat under de senaste åren 
ligger kommunens omsorg på alldeles för låg nivå i jämförelse med andra 
kommuner. Det kan vi inte acceptera utan behöver agera för att de äldre ska 
vara trygga med omsorgen. 
  
Förvaltningen har på uppdrag av nämnden genomfört genomlysning av så-
väl hemtjänsten som av vård- och omsorgsboendena. Även revisionsföreta-
get PWC har nyligen genomfört en omfattande granskning av hemtjänsten i 
Botkyrka. Nämnden har beslutat om handlingsplaner utifrån genom-
lysningarna och revisionsrapporten och idag pågår ett stort förändringsar-
bete i verksamheterna. Nämnden följer detta arbete nogsamt och från och 
med i år får nämnden vid varje sammanträde en kvalitetsuppföljning där 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 20[44] 
Kommunstyrelsen 

 2018-03-05   

 

förvaltningen intervjuar äldre om vad de tycker om sin omsorg. Denna åter-
koppling från medborgarna kommer också direkt till de enheter som berörs 
och verksamheten kan därmed ha ett aktivt förändringsarbete.  
 
Det finns inget behov av ytterligare granskning av hemtjänsten utan nu är 
det viktigt att handla kraftfullt och lägga all energi och resurser på förbätt-
ringar för att de ska ge full effekt. 
 
Genomlysningen av hemtjänsten omfattade att de äldre själva fick berätta 
om vilka förändringar de ville se och personerna framförde att de ville ha 
bättre kontinuitet, mer omsorgstid och bättre möjligheter att kunna påverka 
sin omsorgs upplägg. Därför införde vi ”egen tid” i mars 2017 där de äldre 
tillsammans med sin kontaktman får extra tid för att få en trevlig stund till-
sammans till exempel fika, promenad eller ge återkoppling om vad de tycker 
om sin hemtjänst. De äldre bestämmer själva vad de vill göra med sin egen 
tid och kan samla ihop egen tid för att göra en längre utflykt.  
 
Kontinuiteten är en viktig fråga och på två år har den förbättrats i Botkyrka 
från 23 personer till 15. Det är många olika människor som kommer och går 
i hemmet. Men i Botkyrka står hemsjukvården för en stor del av personalen 
som besöker våra äldre i deras hem. Vi hoppas att Moderaterna i Botkyrka 
är med oss för att sätta press på övriga länets moderatstyrda kommuner för 
att kunna kommunalisera hemsjukvården och på så sätt skapa en bättre kon-
tinuitet för våra medborgare. 
 
Yrkande 

Stina Lundgren (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Propositionsordning 

Kommunstyrelsens ordförande ställer Stina Lundgrens (M) bifallsyrkande 
mot ordförandeförslaget och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
med ordförandeförslaget. 
 
Protokollsanteckning  

Tuva Lund (S) anför till protokollet att hon vid yrkanderätt hade yrkat bifall 
till ordförandeförslaget.  
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§ 61 

Svar på motion - Rökfri arbetstid (L) (KS/2017:198) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 

1. Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 
Ärendet 

Stig Bjernerup (L) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-03-30, 
§ 61, lämnat en motion: Rökfri arbetstid. Motionärens förslag till kommun-
fullmäktige är: 
– att Botkyrka kommun ska införa rökfri arbetstid för alla anställda 
– att Botkyrka kommun ska erbjuda medarbetare hjälp med att bli rök- och 
snusfria.  
 
Personalutskottet behandlade ärendet 2017-09-21, § 19. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
08-31. 
 
Motivering 

Den rödgröna majoriteten delar motionärens ambitioner om att minska rök-
ningen bland såväl kommunens medarbetare som i samhället i stort. Bland 
annat ställde sig kommunen nyligen bakom initiativet Tobacco Endgame 
som innebär att tobaksbruket ska minska till en nivå, då den i samhället inte 
längre utgör en så betydande börda för människors hälsa. 
 
Arbetet för en tobaksfri arbetsmiljö genomförs bäst genom förebyggande 
åtgärder som bygger på stöd och frivillighet. Kommunstyrelsen har sedan 
tidigare gett kommunledningsförvaltningen i uppdrag att återkomma med en 
översyn av aktuella behov och insatser inom det tobaksförebyggande arbe-
tet. Anslutningen till Tobacco Endgame, tidigare beslut i kommun-
fullmäktige, samt eventuellt kommande skärpningar av tobakslagen motive-
rar ett än mer aktivt förebyggande arbete mot tobak. Detta är möjligt genom 
de beslut som redan har fattats på detta område. 
 
Särskilt yttrande 

Lars Johansson (L) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 

 

         SÄRSKILT YTTRANDE  

        2018‐03‐05 

 

Ärende 61: Svar på motion – Rökfri arbetstid (L) 

Hade jag haft yrkanderätt hade jag yrkat bifall till motionen 

Motivering 

Som vi skriver i motionen så är rökfri arbetstid är en synnerligen viktig arbetsmiljöfråga och 

borde därför vara på den politiska agendan.  

Genom beslut om införande av rökfri arbetstid, rökfria arbetsplatser och zoner skapas 

förutsättningar för ett hälsofrämjande, långsiktigt och hållbart arbetsliv. Att införa rökfri 

arbetstid är en viktig del i detta hälsofrämjande och sjukdomsförebyggande arbete. 

Kommunens medarbetare är vidare viktiga förebilder för framför allt barn, ungdomar, vård‐ 

och omsorgstagare. 

Med tanke på de stora skadeverkningar som följer i tobakens spår finns det bara vinster med 

att arbeta tobaksförebyggande. Det är viktigt att minska både efterfrågan och tillgänglighet 

och inte minst att erbjuda barn och unga rökfria miljöer. De miljöer där barn vistas måste 

också vara rökfria.  

Detta är något som också kommunledningsförvaltningen ser i sitt yttrande över motionen. 

Det konstateras bla att kommunen kan spara uppåt 24,5 miljoner kronor per år om en rökfri 

arbetsplats införs kombinerat med hjälp till de som vill sluta röka. Dessutom är redan 201 av 

landet 290 kommuner rökfri eller tobaksfri på arbetstid! Bara dessa faktorer borde medföra 

att motionen bifalls.  

 

Lars Johansson (L) 
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§ 62 

Svar på motion - Inför register för motioner och andra  
skrivelser på kommunens hemsida (SD) (KS/2017:226) 

  

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 
Ärendet 

Östen Granberg (SD), Sebastian Lindqvist (SD), Robert Stenkvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har i en motion till kommunfullmäktige 2017-03-30 före-
slagit att Botkyrka kommun inför ett register för motioner och andra skrivel-
ser på kommunens hemsida. 
 
Motionärerna föreslår: 
- att kommunen skapar ett motionsregister på hemsidan där det, överskåd-

ligt och lättillgängligt, redovisas vilka motioner som lagts under den på-
gående mandatperioden 

- att kommunen likaledes redovisar andra skrivelser som lagts av opposit-
ionen såsom budgetförslag samt interpellationer och enkla frågor 

 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
12-12. 
 
Motivering 

Den rödgröna majoriteten i Botkyrka kommun delar motionärernas ambition 
om att handlingar till de olika politiska organen ska vara nåbara och lättill-
gängliga för medborgare samt andra intresserade.  
 
Idag finns det en funktion där alla motioner och skrivelser är sökbara på 
kommunens hemsida. Dock är den publika diariefunktionen inte tillgänglig 
för tillfället, vilket bland annat beror på en kommande upphandling och im-
plementering av nytt ärende- och informationshanteringssystem under 2018. 
När systeminförandet är klart kommer ett publikt diarium åter vara i drift. 
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§ 63 

Svar på motion - Möjliggör för allmänheten att rösta i mar-
kanvisningstävlingar (C) (KS/2017:225) 

 

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

 
2. Kommunstyrelsen ges uppdrag att, som en del i utvecklingen av  

kommunens närdemokrati, i samråd med samhällsbyggnadsnämnden se 
över hur Botkyrkabor kan vara delaktiga i form av rådgivande digitala 
rådslag vid markanvisningstävlingar. 

 
3. Uppdraget ska återrapporteras senast 30 november 2018. 
 
Ärendet 

Robert Steffens (C) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-03-30, 
§ 61, lämnat motionen: Möjliggör för allmänheten att rösta i markanvis-
ningstävlingar. Motionären anför att exploateringsprojekt ofta möter mot-
stånd hos närboende, därför är det extra viktigt att förankra dessa med invå-
nare. Ett sätt att hantera detta är att genomföra en rådgivande omröstning på 
kommunens hemsida. Flera kommuner genomför sådana här omröstningar. 
Omröstningarnas roll ska endast vara av rådgivandekaraktär, men de ger  
politiker och tjänstemän en bättre bild av vad de närboende vill. Därför före-
slår motionären kommunfullmäktige att samhällsbyggnadsnämnden får i 
uppdrag att ta fram ett system för att utföra omröstningar för markanvis-
ningar. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2017-12-05, § 401. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
11-01. 
 
Motivering 
Den rödgröna kommunledningen håller med motionären om vikten av att 
medborgare kan vara delaktiga i utvecklingen av sin kommun. I dagsläget 
utvecklas Botkyrka i en snabb takt. Med den rödgröna kommunledningens 
ambition att bygga 4000 bostäder på fyra år, och på så sätt förnya alla kom-
munens stadsdelar, är det viktigt att Botkyrkaborna kan vara delaktiga i ut-
vecklingen.  
 
Därför har kommunledningen påbörjat ett stort förändringsarbete för att 
göra fler Botkyrkabor delaktiga i utvecklingen av kommunen. Det arbetet 
handlar om att föra beslut närmare Botkyrkaborna och säkerställa att inga 
bra förslag går till spillo. 
 
Inom arbetet med att utveckla närdemokratin i Botkyrka är det sagt att fler 
digitala rådslag ska genomföras. Kommunledningen tycker det är intressant 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 24[44] 
Kommunstyrelsen 

 2018-03-05   

 

att se över hur Botkyrkabor kan ge sin åsikt om vilket av flera bidrag i en 
markanvisningstävling som tilltalar dem mest. På så sätt kan fler Botkyrka-
bor delta i debatten om kommunens utveckling och fler får föra fram sin 
åsikt. 
 
Motionen anses besvarad med hänvisning till att det idag finns anvisningar i 
PBL (plan- och bygglagen) om hur markanvisningar ska gå till. Det är vik-
tigt att det utöver en rådgivande omröstning fortsatt sker en formell hante-
ring av markanvisningarna enligt PBL så att inte risken för överklaganden 
ökar.  
 
Den rödgröna kommunledningen är positiv till motionens intentioner och 
föreslår därför att kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att se 
över hur Botkyrka kan vara delaktiga i form av rådgivande digitala rådslag 
vid markanvisningstävlingar. 
 
Yrkande 
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  
 
Protokollsanteckning 

Robert Steffens (C) anför till protokollet att han vid yrkanderätt hade yrkat 
bifall till motionen. 
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§ 64 

Strategi för näringsliv, arbetsmarknad och idéburen sektor 
(KS/2016:275) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige antar förslag till Strategi för näringsliv, arbets-

marknad och idéburen sektor. 
 

2. Strategi för näringsliv, arbetsmarknad och idéburen sektor ersätter: 
- Näringslivsstrategi för Botkyrka kommun 
- Placering och inriktning av Arbetsmarknadsprogrammen  
- Arbetsmarknadspolitiken i Botkyrka kommun.  

 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 2016 att ta fram ny strategi för arbetsmarknad, 
näringsliv respektive social ekonomi. En grupp med företrädare för den po-
litiska majoriteten har med stöd av kommunledningsförvaltningen och ar-
betsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen genomfört uppdragen 
samlat. Kommunstyrelsen remitterade 2017 förslag till strategi för närings-
liv, arbetsmarknad och idéburen sektor till nämnder, helägda kommunala 
bolag och utvalda externa aktörer. Den samlade bedömningen är att remiss-
instanserna godkänner strategins inriktning och upplägg. Remissinstanserna 
har lämnat värdefulla förslag på förbättringar som har resulterat i mindre ju-
steringar i strategidokumentet. 
 
Förslag till strategi adresserar utmaningen att fler Botkyrkabor har arbete 
och egen försörjning. Respektive strategi består av följande utvecklingsom-
råden: Näringsliv (Ge tillgänglig, snabb och korrekt näringslivsservice, 
Främja idéer, innovationer och entreprenörskap, Skapa attraktiva etable-
ringsmöjligheter), Arbetsmarknad (Erbjuda Botkyrkaborna kompetens-
höjande insatser, vägledning och utbildning, Främja arbete eller sysselsätt-
ning, Stärka samverkan mellan kommun, stat, näringsliv och civilsamhällets 
organisationer, Stimulera en mer jämlik arbetsmarknad) samt Idéburen sek-
tor (Ge service och lotsning till aktörer inom idéburen sektor, dra större 
nytta av idéburen sektor – samverka mer). 
 
Vi föreslår att strategi för näringsliv, arbetsmarknad och idéburen sektor ska 
ersätta följande aktiverande styrdokument: Näringslivsstrategi för Botkyrka 
kommun (KS/2007:284), Placering och inriktning av Arbetsmarknadspro-
grammen (KS/2006:204), Arbetsmarknadspolitiken i Botkyrka kommun 
(KF 2013-01-24). Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden ansvarar 
för att införliva strategin i den kommunala organisationen. Genomförande 
och uppföljning sker kommunövergripande i linje med processorientering 
samt genom mål, budget, verksamhetsplaner samt förvaltningarnas årsredo-
visningar. Vi betraktar därmed uppdraget som återrapporterat. 
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Arbets- och näringslivsberedningen har behandlat ärendet 2018-02-27, § 4. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
02-02. 
 
Yrkande 

Gabriel Melki (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
Yngve R K Jönsson (M) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
Mats Einarsson (V) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  
 
Särskilt yttrande 

Lars Johansson (L) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
 
Protokollsanteckning 
Marcus Ekman (S) anför till protokollet att han vid yrkanderätt hade yrkat 
bifall till ordförandeförslaget.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 

 

         SÄRSKILT YTTRANDE  

        2018‐03‐05 

 

Ärende 64: Strategi för näringsliv, arbetsmarknad och idéburen 

sektor 

Hade jag haft yrkanderätt hade jag yrkat återremiss på ordförandeförslaget. 

Motivering 

Liberalerna tycker det är bra att strategin samlar ihop flera dokument till ett större där de 

olika delarna dessutom har beröringspunkter med varandra. Det är också bra att strategin är 

tydlig på hur Botkyrka kommun ska gå till väga för att fler ska komma i arbete tex när det 

gäller de som idag står långt från arbetsmarknaden. 

Den del i strategin som handlar om näringsliv ser vi dock att det finns brister i. Det handlar 

framförallt om att den inte är tillräckligt tydlig på hur kommunen ska ta emot och välkomna 

företag som finns på andra ställen men som vill etablera sig i kommunen. Att underlätta för 

nya företag och företagare att etablera sig finns tydligt med i strategin men däremot är den 

mindre tydlig när det gäller att aktiv få hit företag från andra håll. Mot den bakgrunden bör 

ärendet återremitteras för att kompletteras på denna punkt. 

Lars Johansson (L) 
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§ 65 

Strategi för digitalisering (KS/2017:666) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige antar Strategi för digitalisering. 

 
2. Strategi för digitalisering ersätter tidigare E-strategi för Botkyrka kom-

mun (KS/2006:352) 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har identifierat att digitaliseringen är en viktig faktor för 
kommunens utveckling. I Mål och budget 2017, avsnittet Prioriteringar 
2017, gavs kommunledningsförvaltningen i uppdrag att ta fram en Strategi 
för digitalisering för Botkyrka kommun. 
 
Botkyrka har sedan 2007 en strategi för e-förvaltning. Digitaliseringen och 
dess möjligheter utvecklas idag med mycket hög fart. Samtidigt har det reg-
ionala och nationella perspektivet för den kommunala utvecklingen blivit 
allt starkare. En förnyad strategi för digitalisering behövs. 
 
Botkyrkas nya strategi för digitalisering tar sin utgångspunkt i regionens  
digitala agenda ”En digital agenda för Storstockholm” (2015) och dess fyra 
fokusområden: 
- Den digitala infrastrukturen 
- Den digitala kompetensen 
- Den digitala marknaden 
- Den digitala offentliga sektorn 
 
I strategin anger vi hur Botkyrka kommun bidrar till och förstärker de  
regionala målbilderna ur vårt kommunala perspektiv. 
 
Strategin utgår också från de övergripande nationella målen: 
- enklare vardag för privatpersoner och företag 
- smartare och öppnare förvaltning som stödjer innovation och  

delaktighet 
- högre kvalitet och effektivitet i verksamheten 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
02-21. 
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§ 66 

Riktlinjer för digitaliseringsfonden (KS/2018:1) 

 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen antar Riktlinjer för digitaliseringsfonden. 
 

2. Kommunstyrelsen beslutar delegera till kommunikations- och  
digitaliseringschefen, kommunledningsförvaltningen, att fatta beslut i 
ansökningsärenden avseende digitaliseringsfonden. 

 
3. Kommunstyrelsen ger kommunledningsförvaltningen i uppdrag att  

revidera kommunstyrelsens delegationsordning i enlighet med ovan. 
 

4. Kommunstyrelsen kan vid behov besluta om tilläggsanslag till fonden. 
 
Sammanfattning  

Digitaliseringen och dess möjligheter utvecklas idag med mycket hög fart. 
För att stimulera digitaliseringsarbetet, ta tillvara digitaliseringens föränd-
ringskraft och skapa nya, smarta lösningar till medborgarens nytta har 
kommunstyrelsen i Mål och budget 2018 avsatt 2+2 miljoner kronor under 
2018 i en digitaliseringsfond. Om de avsatta medlen för digitaliserings-
fonden inte räcker för att täcka behoven av prioriterade digitaliserings-
insatser kan kommunledningsförvaltningen ansöka om tilläggsanslag hos 
kommunstyrelsen. 
 
Det övergripande syftet med fonden är att bidra till genomförandet av kom-
munens digitaliseringsstrategi samt förverkligande av de mål kommun-
fullmäktige satt upp för kommunens verksamheter, genom att fånga upp, 
pröva och realisera innovativa digitala lösningar. 
 
Fonden ska bidra till organisationens förmåga att ta tillvara och förverkliga 
idéer för innovativ verksamhetsutveckling, utifrån såväl ett internt som ett 
externt perspektiv. 
 
Riktlinjer för digitaliseringsfonden anger kriterier för hur fördelningen av 
fondens medel ska ske, berednings- och beslutsgång samt uppföljning av 
fonden. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
01-29.  
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§ 67 

Plan för bredbandsutbyggnad (KS/2018:104) 

 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen antar Plan för bredbandsutbyggnad i Botkyrka. 
 
Sammanfattning 

Kommunledningsförvaltningen har tagit fram en plan för hur utbyggnad av 
bredband ska ske. 
 
En förutsättning för att öka användandet av digitaliseringens möjligheter är 
att användarna, invånare, företagare, organisationer och offentliga aktörer 
kan kommunicera och interagera över internet. Det behövs en fortsatt ut-
byggnad av den digitala infrastrukturen för att Botkyrka ska kunna uppfylla 
regeringens och regionens bredbandsmål. 
 
Plan för bredbandsutbyggnaden definierar målen och anger i ett antal ”Vi 
ska”-satser nödvändiga insatsområden för detta. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
02-09. 
 
Yrkanden 

Stina Lundgren (M) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
Mats Einarsson (V) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
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§ 68  

Samarbete mellan Botkyrka kommun och Botkyrka när-
radioförening (KS/2017:314) 

 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna IOP-avtal mellan Botkyrka när-
radioförening och Botkyrka kommun. 
  

2. Finansiering om 180 000 kronor för 2018 tas ur kommunstyrelsens me-
del till förfogande. 
 

3. Finansiering om 180 000 kronor för 2019 hanteras inom ordinarie  
budgetprocess för 2019. 
 

4. Uppdraget som kommunstyrelsen gav till kommunledningsförvaltningen 
2017-10-09, § 199, anses genomfört.   

 
Reservation 

Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Sammanfattning 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att Botkyrka kommun ingår ett två-
årigt partnerskap, ett så kallat IOP-avtal, med Botkyrka närradioförening. 
Det föreslagna partnerskapet tar sikte på det gemensamma målet att under-
lätta för Botkyrkabor att vara medskapare av sitt lokalsamhälle. För att 
uppnå målet ska föreningen på olika sätt försöka involvera fler Botkyrkabor 
i radioverksamheten. Kommunen ska bland annat stötta föreningen i deras 
önskan om att få del av kommunal information som kan användas till radio-
verksamheten, vilket kan bidra till att öka kunskapen hos lyssnarna om  
aktuella frågor i lokalsamhället.  
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
02-05. 
 
Yrkanden 

Stina Lundgren (M) och Yngve R K Jönsson (M) yrkar avslag på  
ordförandeförslaget, bilaga. 
Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  
 
Propositionsordning 

Kommunstyrelsens ordförande ställer Stina Lundgrens (M) och Yngve R K 
Jönssons (M) avslagsyrkande mot ordförandeförslaget och finner att  
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
 
 
 



                                                                                                                        
 
 
 
 
 
 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

2018-03-05 
 
Ärende 68 Samarbete med Botkyrka närradioförening (KS/2007:314) 
 
Vi moderater frågar oss om detta med analog närradio verkligen är något man bör använda 
skattemedel till.  
 
Xenter har en bättre och mer professionell utbildning för sina medieelever och en mer modern 
studio (som dessutom är fullt digital) att spela in radio på. 
 
Nu när stödet inte enbart ges som ett föreningsstöd, utan föreslås stadfästas i ett IOP-avtal, 
menar vi att det är dags att säga ifrån. Närradio (med gammal teknik) är inte kommunal 
kärnverksamhet. Det finns viktigare saker att lägga 380 000 skattekronor på. 
 
Ser man till hur många som faktiskt känner till och lyssnar på närradion blir det ännu mer 
orimligt att gå fram med det här ärendet. 
 
Skulle man återkomma som en förening bland andra, där verksamheten i huvudsak är inriktad 
mot barn och ungdomar så skulle vi inte vara helt främmande för någon form av reguljärt 
föreningsstöd. 
 
Vi föreslår kommunstyrelsen besluta 
 
att avslå ärendet. 
 
 
Stina Lundgren (M) Yngve RK Jönsson (M)  
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§ 69 

Områdesgruppernas stadsdelsanalyser 2017 (KS/2018:44) 

 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen har tagit del av områdesgruppernas stadsdelsanalyser 
2017. 
 

2. Kommunstyrelsen ger kommunledningsförvaltningen i uppdrag att åter-
rapportera aktuellt läge och arbetet med de frågor som tas upp i de 
summerande medskicken från stadsdelsanalyserna. 

 
Sammanfattning 

I början av varje år presenterar områdesgrupperna en analys av läget i  
respektive stadsdel. I framtagandet av analyserna deltar förutom kommunala 
tjänstepersoner även aktörer från civilsamhället och andra verksamheter som 
är närvarande i respektive stadsdels utvecklingsarbete. Analyserna utgör ett 
underlag till kommunens mål och budget samt respektive områdesgrupps 
kommande handlingsplan. De stadsdelsvisa analyserna utgår i sin tur ifrån 
processen med kommunens årliga omvärldsanalys.  
 
Summerande medskick från stadsdelsanalyserna: 
1. Brister i stadsmiljön bidrar till otryggheten. Säkerställ att gata/park har 

rätt förutsättningar för att inte bara underhålla utan också förbättra 
stadsmiljön. Att åtgärda enstaka felanmälningar räcker inte, det krävs 
en övergripande kartläggning med åtföljande åtgärdsprogram och  
resurser. 
 

2. Psykisk ohälsa bland unga ökar kraftigt. För att möta problemet krävs 
ett kommunövergripande uppdrag och förutsättningar för en operativ 
resurs som stöttar skolor, fritidsgårdar och andra verksamheter som 
möter målgruppen. Ett viktigt fokusområde är nättrakasserier. 
 

3. Processen för att stötta unga vuxna in i arbete eller utbildning behöver 
förtydligas. Det krävs tydliga roller mellan förvaltningar, myndigheter, 
civilsamhälle och näringsliv. För att mötesplatserna för unga vuxna ska 
uppfylla sitt uppdrag krävs en närmare samordning mellan kultur- och 
fritidsförvaltningen, arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvalt-
ningen och socialförvaltningen. 

 

Demokratiberedningen har behandlat ärendet 2018-02-15, § 2. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
01-16. 
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§ 70 

Riktlinjer för politisk information och besök i kommunens 
verksamheter (KS/2018:31) 

 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen antar förslag till riktlinjer för politisk information och 
besök i kommunens verksamheter. 
 

2. Kommunstyrelsen beslutar att riktlinjerna kompletteras med följande punkt 
under rubriken ”Allmänna riktlinjer för politisk information och besök i 
kommunens verksamheter”: 

 
1. I sina kontakter med politiska partier och deras företrädare ska ansvariga för kom-

munens verksamheter alltid beakta de politiska partiernas centrala roll i demokratin, 
medborgarnas och de anställdas rätt att delta i det demokratiska samtalet och den  
politiska processen samt de politiskt förtroendevaldas uppdrag att informera sig om 
kommunens verksamheter och Botkyrkabornas levnadsförhållanden. 

 
Sammanfattning 

Politiska partiers möjlighet att besöka och informera i kommunens verksam-
heter är en fråga som diskuteras löpande och inte minst i samband med all-
männa val och folkomröstningar. Det kan t ex röra sig om studiebesök, in-
formationsspridning eller deltagande i debatter eller överläggningar som 
kommunen eller de politiska partierna tar initiativ till.  
 
Besöken kan bidra positivt till att ge de förtroendevalda en bild av hur verk-
samheten fungerar och partierna en möjlighet att informera om sin politik. 
Men innan ett besök får genomföras behöver kommunen säkerställa ett antal 
principiella och praktiska frågor. Beslut om att godkänna eller avslå ett be-
sök behöver t ex ske på objektiva och likställda grunder och med utgångs-
punkt i den aktuella verksamheten. Besöken får inte heller störa den  
ordinarie verksamheten, innebära risk för ordningsproblem eller kränka in-
tegriteten för den enskilde.  
 
För att underlätta för verksamheten att ta ställning till om huruvida ett besök 
ska genomföras eller inte har förvaltningen utarbetat dessa förslag till rikt-
linjer. Riktlinjerna gäller politiska partier och ungdomsförbund som är regi-
strerade i Sverige och syftar till att tydliggöra kommunens generella förhåll-
ningssätt när dessa önskar besöka kommunens verksamheter. Riktlinjerna 
innehåller även specifika anvisningar vad gäller kommunens skolor och för-
skolor, som har ett särskilt demokratiskt uppdrag och omfattas av specifika 
regler enligt skollagen. 
 
Efter demokratiberedningens sammanträde 2018-02-15 har styrdokumentet 
kompletterats med en ny punkt under rubriken ”Allmänna riktlinjer för poli-
tisk information och besök i kommunens verksamheter”, vilket föranleder 
den andra beslutssatsen. 
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Demokratiberedningen behandlade ärendet 2018-02-15, § 4.  
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
01-24. 
 
Yrkande 

Mats Einarsson (V) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
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§ 71 

Kommunstyrelsens, inom dess egna ansvarsområde, upp-
följningsrapport av internkontrollplan 2017 (KS/2017:461) 

 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna rapportering och uppföljning av 
kommunstyrelsens internkontrollplan 2017. 

 
Sammanfattning 

Kommunledningsförvaltningen har redovisat resultatet av uppföljningen av 
kommunstyrelsens internkontrollplan 2017. De kontrollmoment som följts 
upp finns inom områdena administration, ekonomi, HR, informations-
säkerhet och upphandling. Sammantaget är det en positiv utveckling då flera 
av resultaten är godkända och bra, men fortsatta åtgärder bedöms behövas 
för utveckling, säkerställande och implementering av rutiner, riktlinjer och 
liknande.  
 
Område administration  

Uppföljningen och beredningen av medborgarförslag och motioner visar en 
positiv utveckling och befintliga uppföljningsrutiner är tillfredsställande. 
Utbetalning av fasta politiska arvoden är korrekta och inga avvikelser har 
hittats. Under 2017 har rutiner för statsbidrag tagits fram och beslutats om, 
vilket var kontrollmomentet i 2017 års plan, och under 2018 kommer en 
översyn av rutinerna att ske. Ärendehandläggning i rekryteringsärenden – 
här bedöms att samarbete mellan olika verksamheter inom förvaltningen 
krävs för att komplettera befintliga rutiner för att nå ett bättre resultat.  
Rekryteringsärenden omfattas av de regler för registrering, diarieföring,  
arkivering och gallring som gäller ärende- och dokumenthantering.  
 
Område ekonomi 

Avseende korthantering och underlag till kortköp så finns inga avvikelser 
registrerade och den ekonomiska redovisningen är korrekt. Gällande redo-
visningen kring hyra av personbil så är det en positiv utveckling där av-
vikelserna minskat under året. Då risken inte är helt undanröjd så får kon-
trollmomentet kvarstå under 2018. Kring representationsfakturor finns fort-
farande avvikelser som behöver åtgärdas. Under 2017 rådde två olika regel-
verk kring representation, varav den nu gällande behöver förtydligas och 
förankras. Utbildningsinsatser och tätare återkoppling till attestanter med  
information om regelverk och felaktigheter i varje enskilt fall bör fortgå.  
 
Kontrollmoment enligt internkontrollplan inom område HR 

Inga avvikelser har påträffats kring attesterade partiella tjänstledigheter  
(semester, tjänstledigheter). Resultatet är också gott när det gäller att göra 
rehabiliteringsutredningar vid korttidsfrånvaro. Deltagandet i introduktions-
blocken för nya ledare är inte tillfredsställande. HR centralt behöver ut-
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veckla rutiner som förvaltningen behöver förankra. I den årliga arbetsmiljö-
kartläggningen saknas en samlad bedömning, analys och dokumentation. 
Under 2018 kommer flera stödverktyg att införas som ska underlätta för be-
rörda att nå upp till de krav som ställs.   
 
Område informationssäkerhet  

Förvaltningens PUL-förteckning är uppdaterad och för de flesta verksam-
hetssystemen är informationen informationssäkerhetsklassad. För 2018 finns 
en planering för hur återstående verksamhetssystem ska informations-
säkerhetsklassas. Resultatet är bra, funktionella stödverktyg finns men kon-
trollpunkten kvarstår 2018 till dess målet är nått.  
 
Område upphandling 

Förvaltningens följsamhet till ramavtal kan förbättras medan det inte finns 
några avvikelser konstaterade där förvaltningen överskridit tillåten belopps-
gräns för direktupphandlingar. För att effektivare kunna följa upp att regel-
verk och rutiner följs så kommer förvaltningen att få en tätare återkoppling 
för åtgärd från upphandlingsenheten under 2018.  
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
01-24. 

Särskilt yttrande 

Stina Lundgren (M) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
Sid 1 (1) 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

2018-03-05 
 
Ärende 71 Kommunstyrelsens internkontrollplan 2017 (KS/2017:461) 

 
Vi moderater har kunnat konstatera att flera nämnder har problem med bl.a. hantering 
av fakturor, redovisning av representation, inköp och upphandling, 
introduktionsutbildningar med mera. För kommunstyrelsen ser det bättre ut, med 
undantag av det sistnämnda området.  
 
När exempelvis en representation har hanterats fel, borde det inte vara så att den sänds 
tillbaka till den som skrivit den för att ”göra om och göra rätt”? När en 
stickprovskontroll resulterar i att 33 % av fakturorna kring poolbilar har hanterats fel, är 
det fortfarande för många. När det gäller användning av kommunens poolbilar, där 
borde det inte kunna gå att göra fel, då beskrivningen kring hanteringen av poolbilar är 
tydlig. 
 
Det framgår vidare från HR att introduktion av nyanställda och nya ledare inte heller 
hanteras på ett bra sätt (inte bara för kommunledningsförvaltningen). Vi arbetar hårt 
från politiken med att vi ska ha en plan för att rekrytera de bästa cheferna och 
”medledarna” och att vi sedan ska lyckas behålla dem kvar i kommunen. Vi kan inte 
slarva med introduktionen då detta ger ett oseriöst intryck av oss som arbetsgivare. 
 
 
Jimmy Baker (M) Kia Hjelte (M) 
 
Stina Lundgren (M)  
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§ 72 

Remissyttrande - Godsstrategi för Stockholmsregionen 
(KS/2017:816) 

  

Beslut 

1. Kommunstyrelsen antar det Södertörnsgemensamma yttrandet angående 
förslag till godsstrategi för Stockholmsregionen. 

 
Sammanfattning 

Södertörnskommunerna (Botkyrka, Haninge, Huddinge, Nykvarn, Nynäs-
hamn, Salem, Södertälje och Tyresö) står gemensamt bakom remissvaret. 
Kommunerna kommer att lämna egna kompletterande synpunkter, vid be-
hov. 
 
Det Södertörnsgemensamma remissvaret redogörs i yttrande 2018-01-24.  
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§ 73 

Beslut om att utse dataskyddsombud samt entledigande av 
befintligt personuppgiftsombud (KS/2017:525) 

 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen utser informationssäkerhetssamordnare Carine Spång 
till dataskyddsombud för kommunstyrelsen från och med den 25 maj år 
2018. 
  

2. Kommunstyrelsen entledigar kommunjurist Maria Utterhall som  
personuppgiftsombud för kommunstyrelsen från och med den 25 maj år 
2018. 

 
3. Kommunstyrelsen ger kanslichef Jakob Etaat rätt att underteckna  

anmälan till Datainspektionen om nytt dataskyddsombud samt entledi-
gande av befintligt personuppgiftsombud.  
 

Sammanfattning 

Dataskyddsförordningen (GDPR) gäller som lag i alla EU:s medlemsländer 
från och med den 25 maj år 2018. Förordningen kommer att innebära en hel 
del förändringar för de som behandlar personuppgifter och stärkta rättig-
heter för den enskilde när det gäller personlig integritet. Kommunens  
nämnder måste senast 2018-05-25 utse ett dataskyddsombud. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse, 2018-
01-29.  
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§ 74 

Firmatecknare 2018 – ändring (KS/2017:774) 

  

Beslut 

1. Kommunstyrelsen bemyndigar följande personer att teckna kommu-
nens firma:  
 
kommunstyrelsens ordförande Ebba Östlin 
eller, vid hennes förfall, kommunstyrelsens 
1:e vice ordförande Gabriel Melki 
eller, vid förfall för de ovannämnda,  
kommunstyrelsens 2:e vice ordförande Jimmy Baker 
 
i förening med en av följande personer: 
 
kommundirektör Mattias Jansson 
ekonomichef Johan Westin 
kanslichef Jakob Etaat 
tf avdelningschef Gustav Fridlund (2018-01-05—2018-03-18) 
avdelningschef Elif Koman André från 2018-03-19 
 

2. Kommunstyrelsen bemyndigar kommunens förvaltningschefer att 
teckna kommunens firma i fråga om löpande förvaltningsåtgärder inom 
den egna förvaltningens verksamhetsområde. 
 
Respektive förvaltningschef ska kunna delegera delar av denna behö-
righet till underställd personal under förutsättning av att en tydlig av-
gränsning av berörda personers behörighet och befogenhet görs. 
 
Hyreskontrakt ska undertecknas av fastighetschef Frank Renebo, för-
valtningschef för tekniska förvaltningen Åsa Engwall eller ekonomi-
chef Johan Westin. 
 

3. Kommunstyrelsen bemyndigar kommundirektör Mattias Jansson och 
ekonomichef Johan Westin att var för sig underteckna borgensförbin-
delser och leasingkontrakt. 
 

4. Kommunens firmatecknare kan underteckna samtliga skuldebrev och 
derivatkontrakt. Därutöver har kommundirektören rätt att genom dele-
gationsbeslut utse ytterligare personer som kan underteckna denna typ 
av avtal. 
 

5. Kommunstyrelsen bemyndigar mark- och exploateringschef Antonio 
Ameijenda, förvaltningschef för samhällsbyggnadsförvaltningen  
Carina Molin och kommundirektör Mattias Jansson att var för sig un-
derteckna avtal som reglerar genomförande av exploateringsprojekt 
såsom exploateringsavtal samt marköverlåtelse- och genomförandeav-
tal, samt underteckna köpehandlingar och andra överlåtelse- eller upp-
låtelseavtal avseende fast egendom. 
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6. Kommunstyrelsen bemyndigar följande personer, två i förening, att 
teckna kommunens firma vid uttag av medel på kommunens plusgiro, 
bankgiro och bankkonton: 
 
kommundirektör Mattias Jansson 
 
ekonomichef Johan Westin 
 
kanslichef  Jakob Etaat 
 
finansansvarig internbanken Mattias Rensfeldt 
 
ekonomikonsult Susanna Brenander 
 
tf redovisningschef Ted Emanuelsson 
 
redovisningsekonom Jeanette Sätterqvist 
 
ekonomikonsult Irina Järvinen 
 
ekonomiassistent Suzana Milosavljevic 
 
ekonomiassistent Marie Björklund 
 
ekonomiassistent Lilva Sahin 
 
systemcontroller Bo Ek 
 
ekonomiassistent Carina Friborg 
 
controller Annette Ödalen 
 
redovisningsekonom  Jennifer Hultberg 
 
De ovan nämnda personerna, två i förening, har tillträde till kommu-
nens bankfack. 
 
Tf redovisningschef Ted Emanuelsson, eller den han utser, ges rätt att 
underteckna deklaration för mervärdeskatt. 

 

Sammanfattning 

Enligt kommunstyrelsens reglemente, § 13, ska skrivelser från kommunsty-
relsen och andra handlingar undertecknas på det sätt som styrelsen bestäm-
mer. 

Kommunstyrelsen uppdaterar beslut om firmatecknare årligen eller vid 
behov. 
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Följande ändring är gjord sedan tidigare beslut 2018-01-08: 

Punkt 1: Elif Koman André tillträder som ny avdelningschef för samhälls-
utvecklingsavdelningen 2018-03-19. Därmed återgår Gustav Fridlund till 
sin ordinarie tjänst som utvecklingsledare. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 41[44] 
Kommunstyrelsen 

 2018-03-05   

 

§ 75  

Avsägelser och fyllnadsval (KS/2018:14) 

 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen beviljar avsägelserna och förrättar följande  
fyllnadsval: 
 

PERSONALUTSKOTTET t o m 2018-10-15 
Ledamot efter Deniz Bulduk (MP) 
 
Myrna Persson (MP) 
 
DEMOKRATIBEREDNINGEN t o m 2018-10-15 
Ersättare efter Caroline Rhawi (L) 
 
Jens Vollmer (L) 
 
DEMOKRATIBEREDNINGEN t o m 2018-10-15 
Ersättare efter Nohadra Heido (S) 
 
Emanuel Ksiazkiewicz (S) 
 
2. Kommunstyrelsen bordlägger följande fyllnadsval: 
 
ARBETS- OCH NÄRINGSLIVSBEREDNINGEN t o m 2018-10-15 
Ersättare efter Junaid Nawaz Chaudhry (S) 
 
KLIMAT- OCH PLANERINGSBEREDNINGEN t o m 2018-10-15 
Vice ordförande och ledamot efter Fredrik Olsson (MP) 
 
Sammanfattning 

Följande avsägelser har inkommit 

Caroline Rhawi (L), ersättare i demokratiberedningen. 
Fredrik Olsson (MP), vice ordförande och ledamot i klimat- och planerings-
beredningen. 
 
Yrkande  

Inger Ros (S) yrkar att Emanuel Ksiazkiewicz (S) väljs till ersättare efter 
Nohadra Heido (S) i demokratiberedningen. 
 
Propositionsordning   

Kommunstyrelsens ordförande ställer Inger Ros (S) yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen väljer Emanuel Ksiazkiewicz (S) till ersättare 
efter Nohadra Heido (S) i demokratiberedningen 
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§ 76 

Anmälningsärenden (KS/2018:10) 

  

Beslut 

1. Kommunstyrelsen har tagit del av informationen.  
 
Sammanfattning 

Följande anmäls till kommunstyrelsen: 
 
Finansrapporter per den 31 januari 2018, dnr KS/2018:16. 

Styrgruppsanteckningar 2018-02-13 – NKI 75-projektet, avslut och  
processorientering, dnr KS/2014:122. 

Cirkulär 18:4, SKL, Information om extratjänster, dnr KS/2018:10. 

Cirkulär 18:5, SKL, Budgetförutsättningar för åren 2018–2021, dnr 
KS/2018:10. 

Missiv från Migrationsverket 2018-02-15: Tillfälligt stöd till kommuner för 
ensamkommande unga asylsökande, dnr KS/2018:129. 

Protokoll från AB Botkyrkabyggen 2018-01-22, dnr KS/2018:89. 

Protokoll från Södertörns brandförsvarsförbund 2018-02-09, dnr 
KS/2018:28. 

Protokoll från folkhälsokommittén 2018-02-12. 

Protokoll från klimat- och planeringsberedningen 2018-02-14. 

Protokoll från demokratiberedningen 2018-02-15. 

Protokoll från arbets- och näringslivsberedningen 2018-02-27. 

Protokoll från centrala samverkansgruppen, cesam, 2018-02-28, dnr 
KS/2018:15.  
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§ 77 

Delegationsärenden (KS/2018:11)  
 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen har tagit del av informationen.  
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till ordförande och  
tjänstemän enligt kommunstyrelsens delegationsordning. Beslut som  
fattats med stöd av delegering ska anmälas till kommunstyrelsen. 
 

Följande beslut har fattats med stöd av delegering: 

Finansansvarig Internbanken 
Redogörelse för delegationsbeslut avseende lån och räntederivat för  
perioden 2018-01-01—2018-01-31, dnr KS/2018:17. 

Kommundirektören 
Revidering – Förordnande av tjänsteförrättande förvaltningschef för utbild-
ningsförvaltningen 
2018-02-23—2018-03-02  
(beslut 2018-02-05, dnr KS/2018:12). 

Förordnande av tillförordnad lönechef 2018-01-15—2018-06-15 
(beslut 2018-02-06, dnr KS/2018:12). 

Förordnande av tjänsteförrättande förvaltningschef för vård- och omsorgs-
förvaltningen 
2018-02-14—2018-02-16 
(beslut 2018-02-13, dnr KS/2018:12). 

Förordnande av tjänsteförrättande förvaltningschef för utbildningsförvalt-
ningen 
2018-04-03—2018-04-09 
(beslut 2018-02-14, dnr KS/2018:12). 

Förordnande av tjänsteförrättande tillförordnad förvaltningschef för kultur- 
och fritidsförvaltningen 2018-04-05—2018-04-06 
(beslut 2018-02-26, dnr KS/2018:12). 

Beslutsattestant för ansvar 13114300 
(beslut 2018-02-27, dnr KS/2018:91). 

Uppsägning av tre personer på IT-enheten på grund av arbetsbrist 
(beslut 2018-03-01, dnr KS/2018:143). 

Förordnande av tillförordnad biträdande förvaltningschef för kommunled-
ningsförvaltningen 2018-03-15—2018-09-30 
(beslut 2018-02-28, dnr KS/2018:12) 
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Beslutsattestant för ansvar 13117100-13117105 
(beslut 2018-03-01, dnr KS/2018:91). 

Biträdande förvaltningschefen 
Beslutsattestant för löneenhetens ansvarskoder  
2018-01-15—2018-06-15 
(beslut 2018-02-06, dnr KS/2018:91). 
 
Kommunikations- och digitaliseringschefen 
Inrättande av tjänst: kommunikatör med fokus på ledningskommunikation 
(beslut 2018-02-21, dnr KS/2018:132). 
 
Förordnande av tjänsteförrättande kommunikations- och digitaliseringschef 
2018-02-26—2018-03-04 
(beslut 2018-02-23, dnr KS/2018:12). 

 
 
 
 
 



UPPROPS- OCH VOTERINGSLISTA Kommunstyrelsen, kl. 16:00-17:20 Datum: 2018-03-05, bilaga 

 TJÄNSTGÖRANDE ERSÄTTARE ÄRENDE ÄRENDE 
 NR NR 
 NÄRVARANDE 
 JA NEJ JA NEJ JA NEJ 

Östlin Ebba, ordf S X 
Melki Gabriel, 1:e v ordf S X 
Baker Jimmy, 2:e v. ordf M  X Stina Lundgren (M) 
Ros Inger, led S X 
Köse Serkan, led S X 
Ksiazkiewicz Emanuel, led S X 
Hjelte Kia, led M  X Yngve R K Jönsson (M) 
Khalil Ali, led MP  X Yasmine Yosra Sherif (MP) 
Persson Myrna, led MP X 
Thorén Anders, led TUP X 
Granberg Östen, led SD X 
Einarsson Mats, led V X 
Dayne Stefan, led KD X 
Aziz Youbert, ers Ersättare S  X 
Aslan Robert, ers Ersättare S  X 
Lund Tuva, ers Ersättare S X  
Westberg Olle, ers Ersättare S  X 
Ekman Marcus, ers Ersättare S X 
Ingren Lena, ers Ersättare S X 
Lundgren Stina, ers Ersättare M X 
Jönsson Yngve R K, ers Ersättare M X 
Sherif Yosra Yasmin, ers Ersättare MP X 
Lindqvist Sebastian, ers Ersättare SD  X 
Carlson Pia, ers Ersättare V X 
Johansson Lars, ers Ersättare L X 
Steffens Robert, ers Ersättare C X 
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